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W odpowiedzi na zapytanie, które wpłynęło do Komendy Powiatowej Poiicji w dniu 29 lipca 
2019r. informuję, iż w ustawie z dnia 20 marca 2009r. o bezpieczeństwie imprez masowych (DzU 
z 2009 r. nr 62, poz. 504) nie został sformułowany (nawet w sposób przykładowy) kataiog imprez, 
którym można przypisać status imprezy masowej. Ustawodawca zdefiniował jedynie 
w omawianej regulacji, imprezy masowe - jako imprezy sportowe, artystyczno-rozrywkowe, mecze 
piłki nożnej, na których liczba miejsc dla osób na stadionie, w innym obiekcie niebędącym 
budynkiem lub na terenie umożliwiającym przeprowadzenie imprezy masowej wynosi nie mniej 
niż 1000, a w przypadku hali sportowej iub innego budynku umożliwiającego przeprowadzenie 
imprezy nie mniej niż 500 (w przypadku imprezy sportowej 300). Jednocześnie prawodawca 
wskazał w art 3 ust. 1 omawianej ustawy, iż nie traktuje się jako imprez masowych, w świetle 
zapisów przedmiotowej ustawy, imprez odbywających się w teatrach, operach, operetkach, 
filharmoniach, kinach, muzeach, bibliotekach, domach kultury i galeriach sztuki, a także imprez 
organizowanych w placówkach oświatowych, imprez sportowych organizowanych wyłącznie dla 
sportowców niepełnosprawnych, imprez organizowanych w ramach współzawodnictwa sportowego 
dzieci i młodzieży oraz imprez rekreacyjnych.

W kwestii potraktowania dyskotek jako imprez masowych wypowiedział się pośrednio Sąd 
Najwyższy w wyroku z dnia 26 września 2003 r. (sygn. akt IV C 8/02) oraz w wyroku z dnia 
2 grudnia 2003 r. (sygn. akt ii C 430/03). W obydwu wyrokach Sąd Najwyższy nie rozważał czy 
dyskoteki należy zakwalifikować jako imprezy rozrywkowe, będące jedną z kategorii imprez 
masowych, lecz rozstrzygał, iż koniecznym jest stosowanie określonych zabezpieczeń dyskotek 
organizowanych przez określone podmioty w ramach prowadzonej przez te podmioty działalności 
gospodarczej, w formach przewidzianych przepisami ustawy o bezpieczeństwie imprez masowych.

Konsekwencją przyjęcia tezy, iż dyskoteka, w której liczba uczestników przekracza 
500 osób, winna być traktowana jako impreza masowa jest obowiązek zachowania przez jej 
organizatora wymagań przewidzianych w ustawie o bezpieczeństwie imprez masowych, i tak 
w szczególności organizator imprezy winien, nie później niż na 30 dni przed planowanym terminem 
rozpoczęcia imprezy, wystąpić do wójta, burmistrza albo prezydenta miasta właściwego 
ze względu na miejsce przeprowadzenia imprezy, z wnioskiem o wydanie zezwolenia 
na przeprowadzenie imprezy masowej. Dokumenty, jakie powinny wraz z wnioskiem zostać 
złożone przez.organizatora imprezy, ustawodawca wymienił w art. 25 omawianej ustawy.

W przypadku klubu „Ibiza” w Gwiżdzinach, właściciel nie zwracał się do Komendanta 
Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim o wydanie opinii w przedmiocie niezbędnej 
wielkości sił i środków potrzebnych do zabezpieczenia imprezy masowej, zastrzeżeniach do stanu 
technicznego obiektu oraz przewidywanych zagrożeniach. Z posiadanych przez nas informacji 
wynika, iż o opinie takie właściciel nie zwracał się również do innych organów i podmiotów, gdzie 
dokumenty te są niezbędne do wydania zezwolenia, w tym przypadku przez Wójta Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie, na przeprowadzenie imprezy masowej.
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